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Protokół nr 63/05/2006 
Z posiedzenia Komisji Edukacji Rady Miasta Gdańska 

w dniu 19 kwietnia 2006 roku o godz. 16.00 
w sali  208 

Nowego Ratusza w Gdańsku, przy ul. Wały 
Jagiellońskie 1. 

Obecni: wg załączonych list obecności. 

Elżbieta Grabarek  Bartoszewicz –wiceprzewodnicząca komisji 
Przywitała  wszystkich  przybyłych  na  posiedzenie  komisji,  a  następnie 
zaproponowała następujący porządek posiedzenia: 

I.  Wykonanie budżetu miasta Gdańska za 2005r. 

Zaopiniowanie  projektu  uchwały  w  sprawie  rozpatrzenia 
sprawozdania  Prezydenta Miasta Gdańska  z wykonania  budżetu 
Miasta Gdańska za rok 2005 – druk nr 1829 

Referuje: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 

II.  Zaopiniowanie projektów uchwał w sprawie: 
1. zmiany  uchwały  uchwalenia budżetu miasta Gdańska na rok 
2006 – druk nr 1852 

2. likwidacji filii Przedszkola Nr 65 w Gdańsku, ul. Pólnicy 26 – 
druk nr 1854 

3.  zaopiniowania  Uchwały  Nr  XLVI/1591/05  Rady  Miasta 
Gdańska  z dnia 22 grudnia 2005roku w sprawie wynagradzania 
nauczycieli  szkół  i placówek, dla których organem prowadzącym 
jest Miasto Gdańsk – druk nr 1855 

Referują: przedstawiciele Prezydenta Miasta Gdańska 

III.  Sprawy wniesione, wolne wnioski. 

Przerwa – 10 minut.
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IV.  Sprawy organizacyjne komisji. 

Powyższy porządek przyjęty został jednogłośnie  6 głosami za. 

PUNKT I 

Zaopiniowanie  projektu  uchwały  w  sprawie  rozpatrzenia 
sprawozdania  Prezydenta  Miasta  Gdańska  z  wykonania  budżetu 
Miasta Gdańska za rok 2005 – druk nr 1829 

Włodzimier z Pietr zak – Skarbnik Miasta Gdańska 
Omówił projekt uchwały zawarty w druku nr 1829. Powiedział między innymi, 
że  wpłynęła  uchwała  składu  orzekającego  RIO  do  wykonania  budżetu. 
Poinformował  również,  ze  komisja  rewizyjna  zbadała  szczegółowo wykonanie 
budżetu  miasta  Gdańska  za  2005  rok  i  wydała  opinię  pozytywną  w  sprawie 
udzielenia  absolutorium  Prezydentowi  Miasta  Gdańska.  Wspomniał  także  o 
projektach europejskich, które to prawie wszystkie otrzymały dofinansowanie z 
Unii  Europejskiej.  Przy  omawianiu  wykonania  budżetu  powiedział  także  o 
problemie zadłużenia miasta. Podał, jak zadłużenie kształtowało się w latach. W 
2000  roku  zadłużenie wynosiło  27%  (w  tym  roku  zaczął  się  zmasowany  cykl 
inwestycyjny w mieście), w 2001 roku – 40%, w 2002 roku wzrosło do 55%, w 
2003r. – 53%, w 2004r. – 33% , a 2005 rok zamknięty został wynikiem 27,86%. 
Podkreślił  także,  że  zamknięcie  2005r.  nastąpiło  z  nadwyżką  budżetową  w 
wysokości 32 mln. zł. 
Jeśli chodzi o edukację poruszył między innymi problem spadku procentowego 
udziału w strukturze wydatków edukacji. Przypomniał, że zawsze edukacja była 
największą  pozycją  w  budżecie  miasta  i  stanowiła  około  40%  wydatków.  W 
zeszłym roku spadła do 34%. Odbyło  się  to dlatego, ponieważ wzrosła pomoc 
społeczna. 
Następnie  wniósł  do  komisji  edukacji  o  przyjęcie  sprawozdania  zawartego  w 
druku 1829. 

Regina Białousów – Wydział Edukacji 
Uzupełniła wypowiedź pana Skarbnika. Powiedziała między innymi, że wydatki 
na edukację w 2005 roku zaplanowane były na kwotę 429 mln 206 tys. 287 zł i 
zlecone  zadania  na  kwotę  243  tys.  622  zł.  Wykonanie:  w  dziale  „oświata  i 
wychowanie” – wykonanie jest na kwotę  390 mln 32 tys. 830 zł, tj., 99,51%,  w 
dziale „szkolnictwo wyższe”, czyli stypendia – wykonanie jest 511 tys. 818 zł i 
jest  to 88,24% (przyczyna  tak małego procentu,  to zbyt mało  rozreklamowane
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stypendia na uczelniach), w dziale „opieka wychowawcza”   wykonanie jest na 
kwotę 38mln. 418 tys. 17 zł, tj. 98,72%. 

Tomasz Sowiński  pr zewodniczący komisji 
Otworzył dyskusję i poprosiła członków komisji o zadawanie pytań. 

Elżbieta Grabarek  Bartoszewicz –wiceprzewodnicząca komisji 
Zwróciła się z prośbą do pana Skarbnika o przedstawienie wykonania budżetu w 
pozostałych działach. 

Włodzimier z Pietr zak – Skarbnik Miasta Gdańska 
Wymienił  procentowe  wykonanie  budżetu  w  poszczególnych  działach. 
Powiedział  między  innymi  o wykonaniu  budżetu w  działach:  podatki  i  opłaty 
lokalne – 99,64%, udziały w podatkach (min PIT) – 103,6%, mienie komunalne, 
grzywny  i  kary  (to,  co  min  Straż  Miejska  nakłada)  –  108.03%,  pozostałe 
dochody – 109.67%. Ogółem dochody własne w stosunku do planu po zmianach 
zostały wykonane w 104,02%. 
Jeśli chodzi o wydatki, to wykonane zostały ogółem w 97,4%. 

Elżbieta Grabarek  Bartoszewicz –wiceprzewodnicząca komisji 
Zapytała o wykonie budżetu w inwestycjach. 

Włodzimier z Pietr zak – Skarbnik Miasta Gdańska 
Odpowiedział, że w inwestycjach wykonanie jest na poziomie 98.07% + 40 mln 
zł na nie wygasające inwestycje. 

Elżbieta Grabarek  Bartoszewicz –wiceprzewodnicząca komisji 
Poprosiła pana Skarbnika o przekazanie tych wszystkich materiałów. 

Włodzimier z Pietr zak – Skarbnik Miasta Gdańska 
Poprosił pracownika o zrobienie kopii i przekazanie pani radnej po posiedzeniu 
komisji. 

Elżbieta Grabarek  Bartoszewicz –wiceprzewodnicząca komisji 
Zapytała,  czy  członkowie  komisji  mają  jeszcze  jakieś  pytania  do  pana 
Skarbnika. 

Pytań nie było, więc przystąpiono do głosowania. 

Komisja Edukacji Rady Miasta Gdańska na posiedzeniu w dniu 19 kwietnia 
2006  roku  rozpatrzyła  projekt  uchwały  w  sprawie  rozpatrzenia 
sprawozdania  Prezydenta Miasta Gdańska  z wykonania  budżetu 
Miasta Gdańska za rok 2005 – druk nr 1829
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Komisja powyższy projekt uchwały, – 4 głosami za, przy 2 
wstrzymujących się  zaopiniowała pozytywnie. 

PUNKT II 
1. 
Zaopiniowanie  projektu  uchwały  w  sprawie  zmiany    uchwały  w 
sprawie uchwalenia budżetu miasta Gdańska na rok 2006 – druk nr 
1852 

Włodzimier z Pietr zak – Skarbnik Miasta Gdańska 
Omawiając projekt uchwały podkreślił, że jest to realizacja obietnic, złożonych 
w grudniu na posiedzeniu komisji edukacji, czyli przeznaczenie 7 mln. 100tys. 
zł na remonty placówek oświatowych. 
Powiedział także, że w grudniu  2005 roku podał do publicznej wiadomości, że 
na rachunku bankowym miasta było ponad 90 mln. zł wolnych środków. Potem 
obliczono wynik bilansowy, czyli nadwyżkę, która wyniosła 32 mln. zł. Około 
30  mln.  zł.,  miasto  zaplanowało  w  budżecie  na  2006r.  i  wprowadziło  do 
uchwały  budżetowej,  jako  sfinansowanie  po  stronie  przychodów  części 
wydatków budżetu. To przeznaczone  jest między innymi na obsługę kredytów, 
na rozchody na obsługę zadłużenia miasta. Pozostałą kwotę, tj. około 60 mln. zł, 
Prezydent przedkłada wysokiej komisji, jako projekt uchwały w sprawie zmiany 
uchwały w sprawie  uchwalenia budżetu miasta Gdańska  na  rok 2006. Omówił 
dokładnie  na  co  mają  być  przeznaczone  te  środki,  zgodnie  z  treścią  projektu 
zawartego w druku 1852. 

Tomasz Sowiński  pr zewodniczący komisji 
Podziękował  za  dotrzymanie  obietnicy,  złożonej  na  posiedzeniu  komisji 
edukacji,  a  dotyczącej  przeznaczenia  dodatkowych  środków  na  remonty 
placówek oświatowych w 2006r. 
Otworzył dyskusję. 

Elżbieta Grabarek  Bartoszewicz –wiceprzewodnicząca komisji 
Skierowała  pytanie  do  pana  Dyrektora  DRMG  –  Andrzeja  Łosia.  Zapytała  o 
załącznik do wniosku komisji, który został złożony, czy wszystkie zadania będą 
realizowane  zgodnie  z  listą,  a  także  o  Przedszkole  Nr  48,  o  które  radna 
wnioskowała.
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Tomasz Sowiński  pr zewodniczący komisji 
Odpowiedział  pani  Grabarek,  że  wszystkie  z  zamieszczonych  zadań 
remontowych,  łącznie  z  Przedszkolem  Nr  48  są  uwzględnione  w  kwocie 
zawartej w omawianym projekcie uchwały. 

Andr zej Łoś – Dyrektor  DRMG 
Dopowiedział, że na ostatnim posiedzeniu komisji był wniosek członków, że jak 
tylko pojawią się wolne środki z oszczędności z przetargów, żebym zwrócił się 
do  szanownej  komisji,  na  co  je  przeznaczyć. Zadeklarował  również,  ze  z  tego 
zobowiązania z pewnością się wywiąże. 
W związku z powyższym inspektor z DRMG pojechał już do Przedszkola Nr 48 
i  zrobił  kosztorys  i  uproszczoną  dokumentację  i  na  tej  podstawie  oszacował 
koszty  tego docieplenia, który wynosi około 215  tys.  zł.  Jak  tylko pojawią  się 
wolne środki, a z pewnością się pojawią, wówczas dyrektor zgłosi się do komisji 
o zatwierdzenie przeznaczenia ich na tą placówkę. 

Elżbieta Grabarek  Bartoszewicz –wiceprzewodnicząca komisji 
Dla wyjaśnienia wątpliwości,  które  ją  dręczyły,  poprosiła  o  potwierdzenie,  że 
środki,  o  których  mowa  w  tym  projekcie  uchwały,  są  dodatkowe.  Czyli  już 
zapisane w budżecie na 2006r. 13 mln. 859 tys. zł plus 7 mln. zł. dodatkowych 
środków na  remonty placówek oświatowych w Gdańsku. Więc w sumie około 
21 mln. zł. 

Andr zej Łoś – Dyrektor  DRMG 
Potwierdził, że tak właśnie jest. 

Włodzimier z Pietr zak – Skarbnik Miasta Gdańska 
Powiedział  również,  że  dopilnowana  zostanie  również  jakość  wykonywanych 
remontów. Po wykonaniu danych prac remontowych, każdy dyrektor placówki 
powinien podpisać się na odbiorze prac. 

Andr zej Łoś – Dyrektor  DRMG 
i Włodzimier z Pietr zak – Skarbnik Miasta Gdańska 
Podkreślili  również,  że  użytkownik,  czyli  przedstawiciel  dyrekcji  każdej  z 
placówek,  powinien  być  obserwatorem  całej  pracy  remontowej  w  danej 
placówce i zgłaszać swoje uwagi. 

Tomasz Sowiński  pr zewodniczący komisji 
Zapytał, czy są jeszcze jakieś pytania do zmian w budżecie. 
Pytań nie było, więc przystąpiono do głosowania.
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Komisja Edukacji Rady Miasta Gdańska na posiedzeniu w dniu 19 kwietnia 
2006  roku  rozpatrzyła  projekt  uchwały  w  sprawie  zmiany    uchwały 
uchwalenia budżetu miasta Gdańska na rok 2006 – druk nr 1852 

Komisja  powyższy  projekt  uchwały,  –  6  głosami  za   
zaopiniowała pozytywnie. 

PUNKT II 
2. 
Zaopiniowanie  projektu  uchwały  w  sprawie  likwidacji  filii 
Przedszkola Nr 65 w Gdańsku, ul. Pólnicy 26 – druk nr 1854 

Regina Białousów – Wydział Edukacji 
Omówiła  projekt  uchwały.  Powiedziała  między  innymi,  że  w  lutym  była 
uchwała  o  zamiarze  likwidacji  tej  placówki,  a  w  marcu  była  uchwała  o 
przeniesieniu siedziby z ul. Sztormowej na ul. Pólnicy. Teraz już jest finał tego 
przekształcania, czyli likwidacja filii i pozostawienie tam Przedszkola Nr 65. 

Tomasz Sowiński  pr zewodniczący komisji 
Otworzył dyskusję. 

Pytań i uwag nie było, więc przystąpiono do głosowania. 

Komisja Edukacji Rady Miasta Gdańska na posiedzeniu w dniu 19 kwietnia 
2006  roku  rozpatrzyła  projekt  uchwały  w  sprawie  likwidacji  filii 
Przedszkola Nr 65 w Gdańsku, ul. Pólnicy 26 – druk nr 1854 

Komisja  powyższy  projekt  uchwały,  –  5  głosami  za   
zaopiniowała pozytywnie.
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PUNKT II 
3. 
Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zaopiniowania Uchwały 
Nr  XLVI/1591/05  Rady  Miasta  Gdańska    z  dnia  22  grudnia 
2005roku  w  sprawie  wynagradzania  nauczycieli  szkół  i  placówek, 
dla  których  organem  prowadzącym  jest  Miasto  Gdańsk  –  druk  nr 
1855 

Regina Białousów – Wydział Edukacji 
Omówiła  projekt  uchwały  zawarty  w  druku  1855,  podkreślając,  że  został  on 
zaakceptowany  przez  obydwa  związki  zawodowe.  Do  regulaminu  dopisano 
kryteria przyznawania dodatku motywacyjnego dla nauczycieli i dla dyrektorów 
szkól, zgodnie z sugestiami Wojewody Pomorskiego. 

Tomasz Sowiński  pr zewodniczący komisji 
Otworzył dyskusję. 

Teresa Tyl ZNP 
Podziękowała za efektywną pracę  i  uporanie  się  z problemami, które  stworzył 
pan Wojewoda. 

Więcej pytań i uwag nie było, więc przystąpiono do głosowania. 

Komisja Edukacji Rady Miasta Gdańska na posiedzeniu w dniu 19 kwietnia 
2006  roku  rozpatrzyła  projekt  uchwały  w  sprawie  zaopiniowania 
Uchwały  Nr  XLVI/1591/05  Rady  Miasta  Gdańska    z  dnia  22 
grudnia  2005roku w  sprawie  wynagradzania  nauczycieli  szkół  i 
placówek, dla których organem prowadzącym jest Miasto Gdańsk 
– druk nr 1885 

Komisja  powyższy  projekt  uchwały,  –  5  głosami  za   
zaopiniowała pozytywnie.
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PUNKT III 
Sprawy wniesione, wolne wnioski. 

Elżbieta Grabarek  Bartoszewicz –wiceprzewodnicząca komisji 
Poruszyła  dwie  sprawy. Powiedziała,  że  złożyła wniosek  o  dofinansowanie  na 
twórczość  dziecięcą,  a  także  powiedziała  o  konkursie  „Biologia  inaczej”, 
którego finał miał miejsce w Radzie Miasta tydzień temu. 
Poprosiła  panią  dyrektor  o  znalezienie  kwoty  na  publikację  tych  prac 
konkursowych. 
Dokładnie chodzi o ich uwiecznienie. 

Regina Białousów – Wydział Edukacji 
Powiedziała,  że  organizatorem  tego  konkursu  był  klub  pod  przewodnictwem 
pana Szumachera i Wydział Ochrony Środowiska. Wydział Edukacji włączył się 
również,  fundując  nagrody.  Powiedziała,  że  wszystko  zależy  od  zamknięcia 
budżetu  i  jeśli  na  koniec  roku  okaże  się,  że  są  środki  i  sponsorzy  ze  strony 
organizatorów  to  z  pewnością  te  prace  zostaną  opublikowane,  ale  na  dzień 
dzisiejszy jeszcze nic nie wiadomo. 

Elżbieta Grabarek  Bartoszewicz –wiceprzewodnicząca komisji 
Zasugerowała, ze pieniądze na publikację prac konkursowych można uzyskać z 
innego  źródła,  a  mianowicie  z  Wydziału  Promocji  Miasta,  ponieważ  prace 
związane są właśnie z promowaniem Gdańska. 

Tomasz Sowiński  pr zewodniczący komisji 
Zaproponował,  aby  komisja  edukacji wystosowała  taki wniosek,  że  zwróci  się 
do pana Rębalskiego, a także, aby Wydział Edukacji wydał pozytywną opinię co 
do tej prośby. 

Teresa Tyl ZNP 
Powiedziała,  że  brała  udział  w  podsumowaniu  konkursu  „Biologia  inaczej”  i 
była  szalenie  zaskoczona  tak  wysokim  poziomem  twórczości  dzieci  i  jest  za 
tym,  aby  ukazało  się  to w  druku  i  zostało  rozpowszechnione  przynajmniej  na 
poziomie licealnym.
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Tomasz Sowiński  pr zewodniczący komisji 
Zapytał członków komisji, czy są jeszcze jakieś wolne wnioski. 

W związku z tym, że nie było więcej głosów, przewodniczący komisji zamknął 
posiedzenie. 

Protokolant 

Katarzyna Kosatka  Przewodniczący 

Tomasz Sowiński


